

Prince Edward Island Seniors' Drug Cost Assistance Program

**Helping seniors with the cost
of prescription medications**



Health PEI

ONE ISLAND FUTURE

The Seniors' Drug Cost Assistance Program assists Prince Edward Island seniors with the cost of prescription drugs.

Who can receive help?

This program is available to residents of Prince Edward Island, entitled to Medicare benefits who are 65 years of age and over.

What part do I pay?

You are responsible to pay \$8.25 towards the cost of the medication (your co-pay) as well as the pharmacy professional fee. The balance of the cost of the medication is paid directly to the pharmacy by the provincial government.

You may have your prescriptions filled at any pharmacy in Prince Edward Island by presenting a valid PEI Personal Health Card along with your prescription.

Does the program cover all items requested by a prescription?

No, the program is intended to assist seniors with the cost of approved benefits only and all pharmacies have a list of the approved benefits. If you have questions about whether a particular item is a benefit, please contact your pharmacy or go on-line to www.healthpei.ca/pharmacare

What items are not included as benefits under the program?

- Most non-prescription medications, such as cough and cold preparations, stomach and bowel preparations, vitamin preparations, and mineral supplements
- Diagnostic agents, prostheses and other medical devices
- Therapeutic nutrient supplements
- All benefits a person is entitled to under any other provincial or federal program (Worker's Compensation, Diabetic Control Program, Veterans Affairs Canada, etc.) or other legislation
- Charges for medications which are not approved Seniors' Drug Cost Assistance Program benefits

How do I apply?

There is no requirement to apply for this program. All PEI residents who are eligible for medicare are automatically registered in the program at the age of 65 years. It is the resident's responsibility to notify their pharmacy when they turn 65.

If you have questions regarding the program, please contact:

Manager, PEI Pharmacare

Seniors' Drug Cost Assistance Program
Health PEI

P. O. Box 2000, Charlottetown, PEI, C1A 7N8

**1-877-577-3737 (Toll Free in PEI)
902-368-4947 (Charlottetown)**



ONE ISLAND HEALTH SYSTEM

Régime d'assurance-médicaments pour aînés de l'Île-du-Prince-Édouard

Pour aider les aînés à payer leurs médicaments sur ordonnance



Santé Î.-P.-É.

UN AVENIR UNIQUE

Le Régime d'assurance-médicaments pour aînés aide les personnes âgées de l'Île-du-Prince-Édouard à payer leurs médicaments sur ordonnance.

Qui peut obtenir de l'aide?

Ce programme s'adresse aux résidents de l'Île-du-Prince-Édouard qui ont droit aux prestations d'assurance-maladie et qui sont âgés de 65 ans ou plus.

Que dois-je payer?

Vous êtes responsable de payer 8.25 \$ du coût des médicaments (votre quote-part), ainsi que les frais d'ordonnance. Le solde du coût des médicaments est payé directement à la pharmacie par le gouvernement provincial.

Vous pouvez faire exécuter votre ordonnance à n'importe quelle pharmacie de l'Île-du-Prince-Édouard en présentant une carte-santé provinciale valide avec votre ordonnance.

Le programme couvre-t-il tous les articles d'une ordonnance?

Non, le programme vise uniquement à aider les aînés avec le coût des prestations approuvées et toutes les pharmacies en ont la liste. Si vous êtes incertain si un tel article est couvert, veuillez vous informer auprès de votre pharmacie ou consultez le site www.healthpei.ca/pharmacare



Quels articles ne sont pas couverts dans le cadre du programme?

- La plupart des médicaments en vente libre, tels que les sirops contre la toux et le rhume, les médicaments pour l'estomac et les laxatifs, les préparations vitaminiques, ainsi que les compléments en minéraux
- Les agents diagnostiques, ainsi que les prothèses et autres dispositifs médicaux
- Les compléments nutritionnels et thérapeutiques
- Toutes prestations auxquelles une personne a droit en vertu de tout autre programme provincial ou fédéral (Commission des accidents du travail, Programme de contrôle du diabète, Anciens Combattants Canada, etc.) ou d'autres lois
- Des frais pour des médicaments qui ne sont pas des prestations approuvées du Régime d'assurance-médicaments pour aînés

Que dois-je faire pour m'inscrire?

Vous n'avez pas à vous inscrire au programme. Tous les résidents de l'Î.-P.-É. qui sont admissibles à l'assurance-maladie sont automatiquement inscrits au programme à l'âge de 65 ans. Ils doivent tout de même avertir leur pharmacie lorsqu'ils arriveront à 65 ans.

Si vous avez des questions par rapport au programme, veuillez communiquer avec :

Directeur, Assurance-médicaments
Santé l'Î.-P.-É.

Ministère des Services sociaux et des Aînés
C.P. 2000, Charlottetown (Î.-P.-É.) C1A 7N8

1-877-577-3737 (sans frais à l'Î.-P.-É.)
902-368-4947 (Charlottetown)

UN SYSTÈME DE SANTÉ UNIQUE